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Compañeras y compañeros, bienvenidos a esta nueva Asamblea General de 

AECOEC, la Asociación de defensa de nuestros derechos, arrebatados por 

Endesa en enero del 2019, con la traición del sindicato de UGT. 

Querría, en primer lugar, dedicar un emocionado recuerdo a quienes nos 

han dejado a lo largo de este pasado año, y muy especialmente a uno de los 

fundadores de esta Asociación, a Marcos Manzano, compañero conocido de 

todos y todas por sus años de lucha sindical en la mejora de nuestras 

condiciones de todo tipo. Será una gran pérdida que tendremos que ir 

cubriendo entre todos y todas. 

Desde el punto de vista de nuestra organización, continuamos siendo 2460 

asociados y asociadas que nos da una importante fuerza económica y 

representativa en el conjunto de las asociaciones similares de Pasivos de 

Endesa para ir cumpliendo nuestros objetivos. 

La Junta ha venido realizando todos los trabajos que tenía encomendados, 

que fundamentalmente eran: 

-Por un lado, finalizar la gestión de las documentaciones 

 de las cerca de 3200 demandas individuales que había que        presentar en la 

Magistratura de lo Social. Trabajo muy complejo y que nuestros compañeros de 
la Comisión encargada han realizado con mucha solvencia. 

-Por otro, ir mejorando el contenido jurídico de la Demanda 

a la luz de las sentencias que se iban produciendo en otros territorios, y decidir 

cuál era el mejor momento y lugar para presentar las Demandas. 

-Finalmente, hacer un seguimiento de vigilancia de algunas entidades sociales, 

como AMER y ASPAMIFEC, abandonadas por Endesa a diferentes suertes. 

En el caso de Amer, la empresa está intentando venderla, y ya tiene comprador, 

pero depende de los beneficiarios, procedentes de Hecsa y Enher, que son 

propietarios de una parte de la Colonia y que habrán de decidir qué alternativa 

es la más conveniente, para lo cual se harán las necesarias asambleas lo antes 
posible. 

En el caso de Aspamifec, la empresa eliminó desde hace dos años la asignación, 

que históricamente tenía pactada con la Representación Social, como 



 

consecuencia del V Convenio firmado por UGT, y la ha dejado al borde de la 

desaparición. Por eso llamamos a todos-as los que no sois socios-as de dicha 

entidad a que nos acompañéis en su sostenimiento, en tanto no tenemos una 

sentencia que nos recupere todo lo perdido. 

De otra parte, ya es conocido por muchos-as de los-as que estáis aquí, se han 

ido produciendo sentencias a las demandas presentadas contra Endesa por 

compañeros de otros territorios y que afectan a pequeños grupos, algunos a 

cuatro o cinco personas, a excepción de Aragón con más de 700 demandantes, 

con resultados contradictorios. En resumen, contamos con algo más de una 

docena de sentencias favorables y definitivas, correspondientes a Tribunales de 

Andalucía y Madrid, y bastantes más en contra, de Canarias, Aragón y alguna de 

Galicia, Cataluña y Asturias. De ahí nuestra decisión de presentar nuestras 

demandas en Madrid, hecho que tuvo lugar el mes de septiembre pasado. 

A partir de ahora serán los tiempos de la Administración, Magistraturas y 

Tribunales Superiores en su caso, los que nos irán dando la pauta del devenir de 

estas. En cualquier caso, y como siempre decimos recorreremos todas las 

instancias, españolas o europeas, hasta conseguir nuestros objetivos. 

Con carácter informativo tengo que deciros que las elecciones sindicales  en 

Endesa están sin finalizar, faltan las que corresponden a los dos edificios 

grandes de Madrid y Sevilla, ya que UGT y la empresa están boicoteando su 

realización, desde hace más de un año, para que no se amplíe más la pérdida 

de representatividad de dicho sindicato, pero lo que sí sabemos ya es que, en 

este momento, UGT ha perdido la mayoría, y ello, en principio, puede hacer 

variar los resultados de la negociación del VI Convenio, aunque nunca se puede 

descartar que UGT firme el Convenio  en minoría. 

Por último, he de deciros que estamos entrando en el largo proceso jurídico que 

debe llevarnos a la recuperación de nuestros derechos. Hemos de seguir unidos, 
pacientes y seguros de que lo lograremos. 

      

Barcelona, 14 de abril de 2024 

Presidente de AECOEC 

Jesús López García 
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Companys i companys, benvinguts a aquesta nova Assemblea General 

d'AECOEC, l'Associació de defensa dels nostres drets, arrabassats per 

Endesa el gener del 2019, amb la traïció del sindicat d'UGT. 

Voldria, en primer lloc, dedicar un emocionat record als qui ens han deixat 

al llarg d'aquest passat any, i molt especialment a un dels fundadors 

d'aquesta Associació, a Marcos Manzano, company conegut de tots i totes 

pels seus anys de lluita sindical en la millora de les nostres condicions de 

tota mena. Serà una gran pèrdua que haurem d'anar cobrint entre tots i 

totes. 

Des del punt de vista de la nostra organització, continuem sent 2460 

associats i associades que ens dona una important força econòmica i 

representativa en el conjunt de les associacions similars de Passius d'Endesa 

per anar complint els nostres objectius. 

La Junta ha vingut realitzant tots els treballs que tenia encomanats, que 

fonamentalment eren: 

-D'una banda, finalitzar la gestió de les documentacions 

 de les prop de 3200 demandes individuals que calia presentar a la Magistratura 

social. Treball molt complex i que els nostres companys de la Comissió 

encarregada han realitzat amb molta solvència. 

-De l'altra, anar millorant el contingut jurídic de la Demanda 

a la llum de les sentències que s'anaven produint en altres territoris, i decidir 

quin era el millor moment i lloc per presentar les Demandes. 

-Finalment, fer un seguiment de vigilància d'algunes entitats socials, com AMER 

i ASPAMIFEC, abandonades per Endesa a diferents sorts. 

En el cas d'Amer, l'empresa està intentant vendre-la, i ja té comprador, però 

depèn dels beneficiaris, procedents de Hecsa i Enher, que són propietaris d'una 

part de la Colònia i que hauran de decidir quina alternativa 

és la més convenient, per a la qual cosa es faran les necessàries assemblees al 

més aviat possible. 



 

En el cas d' Aspamifec, l' empresa va eliminar des de fa dos anys l' assignació, 

que històricament tenia pactada amb la Representació Social, com a 

conseqüència del V Conveni signat per UGT, i l' ha deixat a la vora de la 

desaparició. Per això cridem a tots-es els que no sou socis-es d'aquesta entitat 

a què ens acompanyeu en el seu sosteniment, mentre no tenim una sentència 

que ens recuperi tot el perdut. 

D'altra banda, ja és conegut per molts-as dels-as que sou aquí, s'han anat 

produint sentències a les demandes presentades contra Endesa per companys 

d'altres territoris i que afecten petits grups, alguns a quatre o cinc persones, a 

excepció d'Aragó amb més de 700 demandants, amb resultats contradictoris. 

En resum, comptem amb una mica més d'una dotzena de sentències favorables 

i definitives, corresponents a Tribunals d'Andalusia i Madrid, i bastants més en 

contra, de Canàries, Aragó i alguna de Galícia, Catalunya i Astúries. D'aquí la 

nostra decisió de presentar les nostres demandes a Madrid, fet que va tenir lloc 

el mes de setembre passat. 

A partir d'ara seran els temps de l'Administració, Magistratures i Tribunals 

Superiors en el seu cas, els que ens aniran donant la pauta de l'esdevenir 

d'aquestes. En qualsevol cas, i com sempre diem recorrerem totes les 
instàncies, espanyoles o europees, fins a aconseguir els nostres objectius. 

Amb caràcter informatiu tinc que dir-vos que les eleccions sindicals a Endesa 

estan sense finalitzar, falten les que corresponen als dos edificis grans de 

Madrid i Sevilla, ja que UGT i l'empresa estan boicotejant la seva realització, des 

de fa més d'un any, perquè no s'ampliï més la pèrdua de representativitat 

d'aquest sindicat,  però el que sí que sabem ja és que, en aquest moment, UGT 

ha perdut la majoria, i això, en principi, pot fer variar els resultats de la 

negociació del VI Conveni, tot i que mai es pot descartar que UGT signi el 

Conveni en minoria. 

Finalment, he de dir-vos que estem entrant en el llarg procés jurídic que ha de 

portar-nos a la recuperació dels nostres drets. Hem de seguir units, pacients i 

assegurances que ho aconseguirem. 

      

Barcelona, 14 d' abril de 2024 

President d’AECOEC 

Jesús López García 


